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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Hogyan akarják biztosítani a daganatos megbetegedések korai 
felismerését a koronavírus-járvány alatt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Néhány nappal ezelőtt derült ki, hogy Kásler Miklós felfüggesztette Magyarországon a 
népegészségügyi célú onkológiai szűrővizsgálatokat. A gyakorlatot rengetegen kritizálták. A 
Magyar Hospice Palliatív Egyesület, a Magyar Rákellenes Liga, a Mályvavirág Alapítvány, a 
Mellrákfórum - Nem vagy egyedül Alapítvány, a Mellrákinfó Egyesület, a Mell-véd Közösség, a 
Nézőpontváltó Egyesület, a Ráktúlélőkért, hozzátartozókért Egyesület és a Tábitha Hospice Ház 
Szociális Alapítvány közös nyilatkozatot írtak alá, amelyben leírták “Szakmai tudásunk teljes 
birtokában és lelkiismeretünk szerint kijelentjük, hogy ezek az intézkedések hosszú távon súlyos, a 
társadalom széles rétegét érintő, komoly egészségügyi kockázatot rejtenek”.

És valóban, a daganatos megbetegedések tekintetében hazánk nem áll jól. Az EU-ban százezer 
lakosra vetítve nálunk halnak meg a legtöbben évente daganatos megbetegedésben, ráadásul a 
legtöbb új, daganatos betegséget is nálunk diagnosztizálják. Szakmai becslések alapján a daganatos 
megbetegedések és az ehhez kapcsolódó halálozások közel fele megelőzhető volna megfelelő 
prevenciós egészségügyi szolgáltatásokkal, valamint a betegség korai felismerésével.

Részben pont ezt akadályozza meg a népegészségügyi típusú szűrővizsgálatok korábban említett 
megszüntetése. Ez pedig, számos más egészségügyi szolgáltatás koronavírus miatti korlátozásával 
és felfüggesztésével együtt (még akkor is, ha az onkológiai beavatkozások még jelenleg is 
elvégzendőek) jelentősen megnehezíti a betegségek korai felismerését és kezelését, amely hosszú 
távon a korábban idézett szervezetek véleményét erősíti, miszerint ez egy olyan átgondolatlan 
döntés, amelyek hosszú távon az egyébként is súlyos helyzet további súlyosbodását eredményezi.



Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Mikor tervezik újra elérhetővé tenni a népegészségügyi célú onkológiai szűrővizsgálatokat?

2) Hogyan akarják pótolni azokat a szűréseket, amelyek a mostani felfüggesztés miatt elmaradnak?

3) Hogyan akarják biztosítani a daganatos megbetegedések korai felismerését a koronavírus-járvány
alatt?
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